

Academic program

برنامج بكالوريوس التمريض بنظام الساعات المعتمدة

أهداف البرنامج:

- إعداد الكفاءات العلمية والكوادر المؤهلة في التمريض.
- تعزيز قدرات الطلاب في الاتصال والتواصل المهني الفعال مع الزملاء والمرضى والمجتمع وأعضاء الفريق الصحي.
- رفع الوعي الصحي من خلال تعزيز دور الطلاب القيادي في المجتمع ومشاركته في تحسين نوعية الرعاية الصحية ومواكبة التطورات المهنية.
- إكساب الطلاب المعلومات والمهارات والاتجاهات الضرورية وحل المشكلات المرتبطة بعملهم المستقبلي.
- إعداد ممرضين يتحلون بالأداب والأخلاقيات المهنية المطلوبة، ويؤمنون بقيم إتقان العمل والأمانة، وقادرون على التأقلم والعمل بروح الفريق الواحد.
- إعداد كفاءات قادرة على التعامل مع تكنولوجيا المعلومات والتقنيات الحديثة المستخدمة.
- إعداد مناهج متطورة متوافقة مع المناهج الدولية

الشروط العامة للقبول

تخضع الكلية لنظام القبول بالجامعات المصرية المعمول به في الدولة، وعموما يشترط في قبول الطلاب إناثا أو ذكورا استيفاء الشروط التالية:

1. الترشح لاللتحاق بالكلية عن طريق مكتب التنسيق للقبول بالجامعات وذلك لطلاب الثانوية العامة علمي علوم او ما يعادلها من الشهادات وذلك طبقا للقواعد والنظم التي يحددها المجلس الاعلى للجامعات
2. ان يكون الطالب متفرغا للدراسة
3. أن تكون اللغة الإنجليزية هي إحدى اللغات التي تمت دراستها
4. اجتياز اختبارات القبول طبقا للقواعد والنظم التي يحددها المجلس الاعلى للجامعات

5. اجتياز الكشف الطبي

6. يقبل الطلاب المحولين من الكليات والمعاهد طبقا للقواعد والنظم التي يحددها المجلس الأعلى للجامعات

7. يقبل الطلاب الوافدين من خلال الإدارة العامة للوافدين ووفق القواعد التي يضعها المجلس الأعلى للجامعات

نظام الدراسة والتسجيل

مدة الدراسة لنيل درجة البكالوريوس في علوم التمريض هي أربع مستويات دراسية تتكون من (8 فصول دراسية) رئيسية مدة الفصل 15 أسبوع ويجوز تخرج الطالب في مدة لا تقل عن ثلاث سنوات ونصف في حالة استيفاء الطالب للساعات المعتمدة المطلوبة للتخرج.

نظام الدراسة:

الدراسة بنظام الساعات المعتمدة (أربع مستويات على ثمانية فصول دراسية) وليست السنوات الدراسية وتبين اللائحة الداخلية الساعات المعتمدة وتوزيعها على المستويات الدراسية المختلفة.

1. يشترط للحصول على درجه البكالوريوس في التمريض بنظام الساعات المعتمدة ان يجتاز الطالب جميع المقررات المسجل بها طبقا لمتطلبات اللائحة وتساوى 148 ساعة معتمدة واجتياز سنة الامتياز التدريبية.

2. يجوز لمجلس الكلية بعد اخذ رأي مجلس القسم المختص وحسب طبيعة المقررات الدراسية ان يقرر تدريس مقرر او أكثر بنمط التعليم الهجين.

الأقسام الدراسيه

- تمريض صحة البالغين
- تمريض الحالات الحرجة والطوارئ
- تمريض صحة النساء والتوليد
- تمريض الاطفال
- تمريض صحة المجتمع
- تمريض الصحة النفسية والعقلية
- إدارة التمريض
- تمريض صحة المسنين

Nursing Program with Credit Hours System

Program Goals:

- Preparing scientific competencies and qualified cadres in nursing.
- Enhancing students' abilities in communication and effective professional communication with colleagues, patients, the community, and members of the health team.
- Raising health awareness by enhancing students' leadership role in society and participating in improving the quality of health care and staying up to date with advancements in the field.
- Providing students with the necessary information, skills and attitudes and solving problems related to their future work.
- Preparing nurses who possess the required professional ethics and morals, who believe in the values of work perfection and honesty, and who are able to adapt and work in a team spirit.
- Preparing competencies capable of dealing with information technology and the modern techniques used.
- Preparing advanced curriculum compatible with international curriculum.

Admission requirements

The college is subject to the Egyptian university admission system in force in the country, and in general, the admission of female or male students requires that they meet the following conditions:

1. Nomination for admission to the faculty through the coordination office for university admission for high school students in science or equivalent certificates,

in accordance with the rules and regulations determined by the Supreme Council of Universities.

2. The student must be dedicated to studying
3. English must be one of the languages studied
4. Passing the admission tests in accordance with the rules and regulations determined by the Supreme Council of Universities
5. Passing the physical examination
6. Students transferred from faculties and institutes are accepted in accordance with the rules and regulations determined by the Supreme Council of Universities
7. International students are accepted through the General Administration of international student and in accordance with the rules set by the Supreme Council of Universities

Study and registration system

The duration of study to obtain a Bachelor's degree in Nursing Sciences is four levels of study consisting of (8 main semesters). The duration of the semester is 15 weeks. The student may graduate in a period of no less than three and a half years if the student fulfills the credit hours required for graduation.

The study system

Study is based on the credit hour system (four levels over eight semesters) and not the academic years. The internal regulations indicate the credit hours and their distribution among the different academic levels.

1. To obtain a bachelor's degree in nursing on the credit hour system, the student must pass all the courses he is registered for in accordance with the requirements of the regulations, which are equal to 148 credit hours, and pass the internship year.
2. The faculty Council may, after taking the opinion of the relevant department council and depending on the nature of the academic courses, decide to teach one or more courses in the hybrid teaching method.

Department

- Adult Health Nursing

- Critical & Emergency Health Nursing
- Obstetrics & Gynecological Health Nursing
- Pediatric Nursing
- Community Health Nursing
- Psychiatric and Mental Health Nursing
- Nursing Administration
- Geriatric Health Nursing